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§ 66 

Aktuell information 
 
Anders Mebius, kultur- och fritidsdirektör, informerar om att rekryteringsprocessen för ny 
enhetschef för kultur- och fritidsenheten är klar och ny enhetschef blir Cortina Lange. 
 
 
- - - - - 
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§ 67 FRN 2018/39 

Hantering av upplåtelse och ny taxa för ridanläggningen 
Erstavik 

Beslut 
Fritidsnämnden återremitterar ärendet till fritidsnämndens sammanträde den 13 december 
2018 för att enheten skall föra ytterligare dialog med föreningen avseende föreningens sent 
inkomna synpunkter. 

Ärendet 
Ärendet återremitterades vid fritidsnämndens möte den 26 april 2018 § 20, med önskemål 
om att ”…enheten förtydligar och i vissa fall justerar; -taxor och antal boxar i de olika 
kategorierna, - fördelning av ridhustider, Compass, allmänhet och övriga ridskolor, - 
tidsbegränsat beslut till och med att nytt avtal mellan Erstavik och Nacka kommun gäller”. 
Under 2017 har fördjupad uppföljning av kapacitet, nyttjande och taxor vid ridanläggningar 
i Nacka inletts. Detta ärende har fokus på ridanläggningen Erstavik och Compass 
Sportryttarklubb som bedriver ridskoleverksamhet vid anläggningen. I förslag till beslut för 
ny taxa ska framförallt taxan för hästplatser till privat inackorderade hästar höjas. Taxan för 
hästplatser för ridskolehästar är oförändrad. Syftet med taxehöjning är att stimulera 
ridföreningen att öka sin kapacitet för ridskoleverksamhet till barn och unga och minska 
omfattning av möjligheter att inackordera privata hästar i den kommunalt finansierade 
ridanläggningen. Taxan för gruppridning i ridhuset höjs från 50 kronor till 60 kronor. 
Taxan för tillridning och utbildning av ridskolehästar, taxa 1b, jämställs med taxa 1. I 
förslaget till beslut ingår även att öppna upp ridanläggningen för andra ridföreningar att 
erbjuda ridskoleridning och erbjuda möjlighet för enskilda ekipage att boka strötider för 
ridning i ridhus i mån av plats. Skötselbidraget på 75 000 kr per år som fritidsnämnden 
beslutade om den 15 oktober 2014 bibehålls. Fritidsnämnden föreslås att besluta att 
kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommuns hyresavtalet gällande ridanläggning Erstavik 
25:1 ska sägas upp för omförhandling under hösten 2018 och senast den 30 december 
2018.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 20 september 2018 
Bilaga 1: PM - Uppföljning av ridanläggningen Erstavik, Stall Compass, daterat 2018-09-06 
Bilaga 2: Villkor och regler vid förhyrning av idrottsanläggning och lokal, äldre dokument 
utan datering 
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§67 forts. 

Yrkanden 
Richard Wendt (M) yrkade på återremittering av ärendet med följande motivering: 
Återremittera ärendet till nämnd den 13 dec för att enheten skall föra ytterligare dialog med 
föreningen avseende föreningens sent inkomna synpunkter.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Richard Wendts återremissyrkande.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Socialdemokraterna tycker det är viktigt att med denna återremiss att ta hänsyn till att 
fokusera på att ge ekonomiska incitament för ridskolans verksamhet över privat 
verksamhet. På förmötet lyftes det att kommunikationen mellan kommunen och 
verksamheten varit bristfällig och därmed är det rimligt att återremittera ärendet. Detta är 
en positiv utveckling från majoritetens sida att prioritera föreningslivets intressen och 
hoppas att denna hållning kan appliceras på fler breddande idrotter.” 
 
- - - - - 
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§ 68 FRN 2017/136 

Handlingsplan för förbättringar av kommunens stöd till 
föreningar som får fritidsnämndens föreningsbidrag 

Beslut 
Fritidsnämnden antar handlingsplan för förbättringar av kommunens stöd till föreningar 
som får fritidsnämndens föreningsbidrag enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 3 
oktober 2018.  

Ärendet 
Fritidsnämnden genomför vartannat år en föreningsenkät där föreningslivet har möjlighet 
att värdera kommunens stöd till föreningslivet. Andelen föreningar som är nöjda med 
kommunens stöd till föreningslivet har minskat från 81 % (2015) till 59 % (2017).  
 
Handlingsplanen syftar till att kommunens stöd till föreningslivet ska förbättras, så att 
föreningarna ges ytterligare förutsättningar att bidra till ett attraktivt fritidsutbud för unga 
nackabor.   

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 3 oktober 2018 
Bilaga 1: Förslag till handlingsplan för förbättringar av kommunens stöd till föreningar som 
får fritidsnämndens föreningsbidrag 3 oktober 2018 

Yrkanden 
Richard Wendt (M) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
Ella Tegsten (S) yrkade om följande tillägg: Idrottsföreningar som är verksamma på 
Sicklaön och särskilt på Järlahöjden har framfört oro till kommunen vid flera tillfällen. 
Föreningarna menar att de nya föreslagna anläggningarna som ska ersätta dagens 
anläggningar inte kommer att vara tillräckliga för att möta såväl dagens behov som 
kommande behov i och med att befolkningen ökar. Föreningarna efterlyste mer dialog och 
information.    
 
För att förbättra dialogen och informationen yrkar vi därför på att fritidsnämnden 
hemställer till Kommunstyrelsen att utreda var idrottsplatser och hallar kan placeras på 
Sicklaön för att möta de kraftigt ökande behoven föranledd av en planerad 100%-ig 
befolkningstillväxt. 
Vi önskar att kommunen genomför någon form av miljöstyrning kopplat till föreningars 
drift- och anläggningstöd.  
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I yrkandet instämde Desha Svenneborg (MP) och Bosse Ståldal (NL). 
 
Richard Wendt (M) yrkade avslag på Ella Tegstens (S) tilläggsyrkande.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Richard Wendts bifallsyrkande till enhetens 
förslag. 
 
Därefter ställde ordförande Ella Tegstens tilläggsyrkande mot avslag och fann att 
fritidsnämnden har avslagit tilläggsyrkandet. 
 
Votering begärdes och verkställdes. 
 
För avslag på tilläggsyrkandet röstade Angela Berglund (M), Martin Hedman (C), Ann 
Hafström (M), Margareta Hjelmstad (M), Louise Granath (L) och Richard Wendt (M).   
 
För Ella Tegstens tilläggsyrkande röstade Bosse Ståldal (NL), Desha Svenneborg (MP), 
Tomas Ottosson (V) och Ella Tegsten (S).  
 
Med sex röster mot fyra avslog fritidsnämnden Ella Tegstens (S) tilläggsyrkande.  
 
Således beslutade fritidsnämnden i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till 
beslut.  

Reservationer 
Ella Tegsten (S), Bosse Ståldal (NL), Desha Svenneborg (MP) och Tomas Ottosson (V) 
reserverade sig mot beslutet och angav gemensamt följande. 
  
”Handlingsplanen tillkom mot bakgrund av brister i dialogen mellan föreningarna och 
kommunen angående planerna för centrala Nacka. Eftersom det är viktigt att kommunen 
oavsett politik för en transparent dialog med föreningslivet ansåg vi att det är av största vikt 
att påvisa det i handlingsplanen genom att trycka på detta även i stödet för drift och 
anläggning. Därför yrkade vi på tillägg av följande stycke: 
  
“Idrottsföreningar som är verksamma på Sicklaön och särskilt på Järlahöjden har framfört 
oro till kommunen vid flera tillfällen. Föreningarna menar att de nya föreslagna 
anläggningarna som ska ersätta dagens anläggningar inte kommer att vara tillräckliga för att 
möta såväl dagens behov som kommande behov i och med att befolkningen ökar. 
Föreningarna efterlyste mer dialog och information.     
För att förbättra dialogen och informationen yrkar vi därför på att Fritidsnämnden 
hemställer till Kommunstyrelsen att utreda var idrottsplatser och hallar kan komma att 
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placeras på Sicklaön för att möta de kraftigt ökande behoven till följd av en planerad 100%-
ig befolkningstillväxt. 
Vi vill också att kommunen genomför någon form av miljöstyrning kopplat till föreningars 
drift- och anläggningsstöd.” 
 
Detta röstades ner av majoriteten. 
 
Vi reserverar oss mot beslutet eftersom föreningslivet förtjänar en transparent dialog 
mellan kommunen och nämnden.” 

Protokollsanteckningar 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Man kan läsa från undersökningen att ”Andelen föreningar som är nöjda med 
kommunens stöd till föreningslivet har minskat från 81% (2015) till 59% (2017)” 
Vi tror att bakom minskad förtroende från föreningar är planer att flytta 
idrottsanläggningar från Järlahöjden. 
Sverigedemokrater anser att det bästa lösningen är att behålla och rusta upp de befintliga 
idrottsanläggningarna på Järlahöjden. 
Om man bygger nya idrottsanläggningar långt borta försvinner närheten och tryggheten till 
de anläggningar ungdomar och föräldrar är vana vid och skapar kaos i folks vardag när 
barn måste köras till andra ställen. Den samlade idrottscentrum som vi har idag kommer att 
försvinna. 
Kapaciteten får absolut inte minska – vi har inte överkapacitet i Nackas idrottsanläggningar 
och med nya invånare måste kapaciteten öka, inte minska.” 
 
- - - - - 
  



 
10 (18) 

 25 oktober 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 69 FRN 2017/124 

Föreningsverksamhet för ungdomar på 
Henriksdalsberget 
Politikerinitiativ den 8 juni 2017 av Ella Tegsten med flera (S)  

Beslut 
Fritidsnämnden avslår förslagen i politikerinitiativet eftersom den befintliga 
fritidsgårdsverksamheten på Henriksdalsberget inte kommer att omlokaliseras för 
närvarande. 

Ärendet 
Ella Tegsten (S) har i ett politikerinitiativ föreslagit att om fritidsgårdsverksamheten på 
Henriksdalsberget ska omlokaliseras till en mer central plats i upptagningsområdet ska 
frågan om den befintliga lokalen kan användas för annan fritidsverksamhet för ungdomar 
utredas. 
 
Fritidsnämndens tidigare beslut om en ny placering syftar till att underlätta för fler unga att 
ta del av verksamheten. Med en mer central placering i anslutning till Kvarnholmsvägen, 
där det även finns en närhet till Henriksdalsberget, är bedömningen att det inte finns skäl 
att erbjuda en likvärdig verksamhet även på Henriksdalsberget.  
 
Kommunen befinner sig i ett expansivt skede och de resurser som finns för att driva 
utredning och genomförande inom fastighets- och anläggsområdet används för närvarande 
främst för att skapa ny kapacitet. Fritidsnämnden har den 20 september, § 53 fått 
information om att genomförandet av fritidsnämndens beslut den 18 maj 2017, §25, om att 
Henriksdals fritidsgård under 2018 skulle omlokaliseras till en ny tillfällig lokal vid 
Kvarnholmsvägen, skjuts upp till dess att det finns möjlighet att utreda kostnader och 
möjligheter att genomföra beslutet.  
 
Tillsvidare fortsätter fritidsgårdsverksamheten att bedrivas i befintlig lokal på 
Henriksdalsberget. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 2 oktober 2018 
Bilaga 1: Politikerinitiativ Föreningsverksamhet för ungdomar på Henriksdalsberget, den 8 
juni 2017 
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§69 forts. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Socialdemokraterna anser att det är en besvikelse att svaret fokuserar på att kommunen 
inte har möjlighet att utreda enkla förslag för att de ligger i en så kallad expansivfas. Nacka 
växer och då måste föreningslivet växa tillsammans med kommunen och det gäller att ha 
väl utredda och grundade beslut. Framförallt behöver nämndens politiker som inte har 
sakkunskap i alla frågor få sina förslag rimligt prövade för att de inte lättvindigt av vare sig 
opposition eller majoritet implementeras utan att ha ordentligt sett alla sidor av en fråga. 
 
Detta svar och uttryck från tjänstemännen är en varningsklocka att kommunen inte klarar 
av att befinna sig i en expansiv fas och se alla intressen. I motsvarande område som 
Midsommarkransen eller Telefonplan är den planering och fördelning av området 
detsamma som när stadsplanen var klar 1950. En stad bygger man inte flera gånger och det 
är inte bara synd utan olämpligt att inte kunna tillgodose sig med tillräckliga resurser. Detta 
är en varning som i ett litet ärende kan bli allt betydande när större detaljplaner för centrala 
delarna av Nacka ska tas.  
 
I sakfrågan så har nuvarande verksamhet som uttryckt vilja att stanna kvar och något som 
kommer behöva väga tungt kommande fråga för utvecklingen i området. 
Socialdemokraterna har för området engagerat sig för att exempelvis utveckla det till ett 
folkets hus med liknande fokusområde. Något vi kommer att fortsätta med.” 
 
- - - - - 
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§ 70 FRN 2018/117  

Föreningsbidrag för kartproduktion till Järla IF 
orienteringsklubb 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att ge Järla IF orienteringsklubb ett särskilt föreningsbidrag om 
138 000 kronor för produktion av orienteringskartor till finalhelgen i Swedish League 2019.  
2. Fritidsnämnden beslutar att Järla orienteringsklubb senast den 1 september 2019 ska 
lämna in en skriftlig redovisning över genomförandet. 

Ärendet 
Järla IF orienteringsklubb har blivit utsedd att arrangera finalhelgen i Swedish League 2019 
och tillsammans med Svenska Orienteringsförbundet ansvara för 100-årsjubileet av svensk 
orientering. Föreningen har inkommit med en ansökan gällande ett bidrag, för framtagande 
av kartor till detta arrangemang, på 138 000 kronor. 
 
Swedish League arrangeras den 3–4 maj 2019 i Fisksätra/Saltsjöbaden. Uppdaterade 
orienteringskartor är en förutsättning för genomförandet av arrangemanget. 
Fritidsnämnden har årligen sedan 2003 beviljat Järla IF orienteringsklubb särskilt 
föreningsbidrag för att producera orienteringskartor.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 25 september 2018 
Bilaga: Ansökan från Järla Orientering den 28 mars 2018 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
 
- - - - - 
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§ 71 FRN 2018/98 

Medborgarförslag om hinderbana 
Medborgarförslag den 4 maj 2018  

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bifalla medborgarförslaget på så sätt att förslaget om att bygga 
en anläggning för hinderbanelöpning utreds vidare inom projektet ett nytt sportcentrum i 
Myrsjö. 

Ärendet 
Den 4 maj 2018 inkom ett medborgarförslag till kommunen om att bygga en anläggning 
för hinderbaneträning för alla åldrar och nivåer.  
 
Ett nytt sportcentrum vid Myrsjö utreds för närvarande. En hinderbana skulle kunna vara 
aktuell att uppföra på denna plats. Medborgarförslaget om att bygga en anläggning för 
hinderbanelöpning kan utredas vidare inom detta projekt.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 1 oktober 2018 
Bilaga: Medborgarförslag om hinderbana den 4 maj 2018  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
 
- - - - - 
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§ 72  FRN 2018/111 och 108 

Medborgarförslag Skatepark Saltsjöbaden 
Medborgarförslag den 15 och 26 september 2018 

Beslut 
Fritidsnämnden bifaller medborgarförslaget på så sätt att förslaget att anlägga en 
skateboardpark i Saltsjöbaden ska beaktas i den översyn av Saltsjöbadens IP som planeras i 
samband med den nya simhallen. 

Ärendet 
Den 15 och 26 september 2018 inkom medborgarförslag om att anlägga en skateboardpark 
i Saltsjöbaden. Parken föreslogs innehålla olika typer av banor och hinder, så kallade bowls, 
rails, ledgers och stairs. Fritidsnämnden planerar för närvarande inga 
skateboardanläggningar i Saltsjöbaden men kommer ha med förslaget i den översyn av 
Saltsjöbadens IP som är planerad att genomföras i samband med uppförandet av en ny 
simhall där. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 4 oktober 2018 
Bilaga: Medborgarförslag 15 och 26 september 2018. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
- - - - -  
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§ 73 FRN 2018/81 

Flytt av fotbollsplan vid Saltsjöbadens ishall   
Politikerinitiativ den 12 april 2018 av Richard Wendt (M)  

Beslut 
Fritidsnämnden noterar redovisningen och förklarar med den noteringen politikerinitiativet 
färdigbehandlat.  

Ärendet 
Genom politikerinitiativet har kultur- och fritidsdirektören fått i uppdrag att utreda om en 
möjlig ny 7-spelarplan med konstgräs skulle kunna anläggas på Tattby 2:5. Det aktuella 
området ligger vid Tattby station som kommer att förändras i och med att landstingets 
trafikförvaltning planerar för att göra Tattby till en mötesstation. Planen innebär dubbel 
spårbredd och perronger på båda sidor. Lokaliseringen av en eventuell 7-spelarplan 
behöver utredas och samordnas med övriga pågående projekt, exempelvis 
stadsbyggnadsprojekt för Tattby station.  
 
För att fortsätta utredningsarbete behöver trafikenheten ta ställning till ett förslag, från 
Saltsjöbadens Lawn tennisklubb, på utbyggnad av tennishallen för att analysera möjligheter 
till parkering för berörda verksamheter i området samt för att göra en analys av 
trafiksituationen. Därefter kan diskussioner påbörjas med enheten för fastighetsförvaltning 
angående förvärv eller arrende av aktuell mark. Därefter kan arbetet med ett nytt 
planbesked påbörjas. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 14 september 2018 
Bilaga: Politikerinitiativ av den 12 april 2018 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
 
- - - - - 
  



 
16 (18) 

 25 oktober 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 74 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar handlingarna till protokollet.  

Ärendet 
- Delegationsbeslut gällande avgiftsfria sommarlovsaktiviteter 2018, FRN 2018/92, 2018-
10-05 
-Utbetalning av Lokalt aktivitetsbidrag våren 2018 med bilaga, FRN 2018/53, 2018-10-15 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade handlingarna till protokollet.  
 
 
- - - - - 
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 25 oktober 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 75 

Anmälningar 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  

Ärendet 
-Brev till fritidsnämnden från Föreningen Tjejcompaniet 
-Skrivelse från Nacka sjöscoutkår gällande ansökan om aktivitetsbidrag 
-Skrivelse från CRSK gällande ärende ”Hantering av upplåtelse och ny taxa för 
ridanläggningen Erstavik” 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  
 
 
- - - - - 
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 25 oktober 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 76 

Övriga frågor 
 
Richard Wendt (M) informerar om att nästkommande nämndsammanträde kommer att 
hållas på Saltsjö Pir och Museet Hamn.  
 
Bosse Ståldal (NL) ställer en fråga gällande det traditionella valborgsmässofirandet i 
Hedvigslund i Älta och om firandet kommer att påverkas då det kommer att bli en 
konstgräsplan på platsen. Anders Mebius svarar att kultur- och fritidsenheten tar med sig 
frågan och undersöker.  
 
Tomas Ottosson (V) ställer en fråga om simskola brukar anordnas på sommaren utomhus i 
kommunen? Thomas Sass, utvecklingsledare på kultur- och fritidsenheten, svarar att 
fritidsnämnden har gett stöd åt det tidigare år men de senaste åren har föreningar inte visat 
intresse för detta.  
 
 
- - - - - 
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